
A C O D Algemene Centrale der Openbare Diensten
C C O D Christelijke Centrale der Openbare Diensten
V S O A Vrij Syndikaat van het Openbaar Ambt

Gent,  1 augustus 2002 

Aan de Heer Prof. A.De Leenheer
Rector
Universiteit Gent
Rectoraat

betreft:  prioritaire syndicale wensen

Mijnheer de Rector,

Hierbij hebben we de eer U een overzicht te bezorgen van wat wij syndicaal in de kortst mogelijke tijd
voor het personeel aan de Universiteit zouden willen verwezenlijken. Het betreffen wensen die soms al
vele jaren geuit worden en nieuwe suggesties. 

1. Uitvoering van de 4-dagen werkweek. Deze maatregel beoogt om, waar het mogelijk kan
gemaakt worden, personeelsleden toe te staan om hun werkuren in 4 in plaats van in 5 dagen te
presteren. Hij werd bij het addendum van de CAO-onderwijs V voor het jaar 1999-2000 door
overheid op 2 februari 2001 als volgt verwoord: “De Vlaamse gemeenschap beveelt de
universiteiten aan daar waar dit voor de organisatie van de dienst mogelijk is, een vierdaagse
werkweek toe te laten aan de personeelsleden die dit wensen. Een dergelijke flexibele
organisatie van de arbeid kan onder andere nuttig zijn in verband met de mobiliteit van de
personeelsleden en kan een oplossing bieden voor de vraag naar een meer uitgebreide
dienstverlening door sommige universitaire diensten.”.
Uiteraard hebben wij daar niets aan toe te voegen, tenzij onze vraag om dit nu ook eens dringend
te realiseren.

2. Dezelfde CAO voorzag : “De Vlaamse regering komt met de vakbonden overeen dat de
universiteiten in hun verlofregeling een verlof met mogelijkheid van een winstgevende activiteit
voorzien. De leden van het administratief en technisch personeel kunnen tijdens hun loopbaan
gedurende maximaal twee jaar van een dergelijk verlof genieten. ….”.
De uitvoering van deze maatregel is uiteraard dwingend maar werd nog niet in onze
verlofregeling opgenomen. Daardoor wordt deze mogelijkheid noch op het web, noch bij het
onthaal van nieuwe werknemers vermeld. Deze mogelijkheid zou bij het stelsel van
gecontingenteerd verlof kunnen opgenomen worden, om aldus de vermelding aan te passen dat
dit verlof “niet kan gebruikt worden voor het uitoefenen van een winstgevende betrekking bij een
andere werkgever of als zelfstandige”.



3. Sinds een hele tijd wordt het Hulpfonds voor buitengewone risico’s met mondjesmaat
aangewend voor zaken die zich op de grens van de doelstellingen van dit fonds situeren. Het
Fonds wordt aangesproken voor onverwachte schade aan een auto en dergelijke zaken waar geen
verzekering van de universiteit kan ingeroepen worden en waarvoor een oplossing gezocht wordt
langs het Fonds om de schade te herstellen. Wij herinneren er nochtans aan dat het de
oorspronkelijke bedoeling van het Fonds was om complementair voor ‘grotere risico’s’ die het
personeel zou moeten dragen als een noodzakelijke aanvulling van de hospitalisatieverzekering
te fungeren. Aangezien het systeem van remgeldvergoeding door de universiteit wegviel voor de
hospitalisatieverzekering, werd het Fonds toen als buffer voorzien om mensen, die ondanks de
hospitalisatieverzekering toch nog extreme kosten voor medische verzorging moesten dragen, ter
hulp te komen. Wel werd over de criteria die daarvoor zouden gehanteerd worden, nooit met de
vakorganisaties overlegd. Toch konden enkele personeelsleden -gelukkig- in de loop van de
laatste jaren van dit Fonds genieten. 
Het is echter ten zeerste betreurenswaardig dat op dit ogenblik een grote stapel dossiers gewoon
blijft liggen. Wij spreken hier over dossiers die soms meer dan twee jaar hadden kunnen
geregeld worden, maar die op iets (?) blijven wachten zonder dat het personeelslid dat de
aanvraag deed, te weten komt of en wanneer hij van het Fonds een tegemoetkoming kan krijgen.
De vakorganisaties krijgen geregeld bericht van personeelsleden met financieel schrijnende
problemen die op ons aanraden een aanvraag voor tegemoetkoming door het Fonds deden maar
nog steeds geen bericht over hun kansen, laat staan een uitbetaling ontvingen.
Wij stellen dan ook het volgende voor :
- voor alle hangende dossiers betaalt het Hulpfonds de personeelsleden onmiddellijk uit

volgens de criteria die op dit ogenblik intern gehanteerd worden;
- wij overleggen in het boc zo vlug mogelijk de criteria voor tegemoetkoming aan

personeelsleden door het Hulpfonds. De universiteit laat dan aan het personeel weten wat de
criteria zijn en onder welke voorwaarden een tegemoetkoming kan aangevraagd worden;

- wij gaan, vakbonden en overheid, zo vlug mogelijk rond de tafel zitten om terug een heuse
Sociale Dienst voor het personeel van de grond te krijgen. Ingevolge het syndicaal statuut is
het aandeel van vakorganisaties hierin van cruciaal belang. Laat ons dan samen een
constructie uitwerken voor een degelijke Sociale Dienst voor alle personeelsleden, mét
inhoud!

 

4. Hospitalisatieverzekering:
Wij herinneren ons dat vakorganisaties en overheid het er bij de installatie van de
hospitalisatieverzekering over eens waren dat wij ‘bescheiden’ zouden beginnen waardoor de
verzekering vooreerst voor ATP tot en met graad 6 zou beperkt worden. Er werd toen in het
vooruitzicht gesteld dat de hospitalisatieverzekering in de nabije toekomst tot andere categorieën
van het personeel zou kunnen uitgebreid worden.
Gezien de evolutie sindsdien waarbij de hospitalisatieverzekering door CAO’s in vele
overheidsdiensten voor het personeel werd ingevoerd, hebben de vakbonden van het
universiteitspersoneel de afgelopen jaren getracht de hospitalisatieverzekering voor alle
universiteitspersoneel bij CAO-onderwijs met de Vlaamse Regering te bekomen. Niet alleen zou
deze sociale tegemoetkoming op die wijze voor de personeelsleden van alle universiteiten van
kracht worden maar bovendien zou de kost ervan door het Vlaamse overheid gedragen worden.
De huidige kost voor de RUG kan dan voor andere initiatieven voor het personeel aangewend
worden.
Wij zijn echter, mijnheer de Rector, zo ver niet geraakt. De Vlaamse overheid liet ons weten dat
“het geld op is” waardoor CAO-eisen, die van de Vlaamse Regering bijkomende financiering
vragen voor uitvoering in de eerstvolgende jaren, afgewezen worden. De concrete reden ligt



uiteraard bij de financiële implicaties van de CAO met betrekking tot de eindejaarspremie en
vakantiegeld.
Wij vragen dus, mijnheer de Rector, noodgedwongen, dat de universiteit zélf de uitbreiding van
de hospitalisatiepolis voor alle personeelsleden zou realiseren. Het is op dit ogenblik, in analogie
met wat in andere overheidsinstellingen, o.m. in het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap en
in het UZGent, gebeurt, duidelijk achterhaald om dergelijke sociale voorzieningen voor beperkte
categorieën van het personeel te bestemmen terwijl dit langzamerhand een normale extra
voorziening van de werkgever voor de financiële risico’s in verband met hospitalisatie van alle
personeelsleden is geworden. Wij vragen met andere woorden een uitbreiding van de huidige
regeling naar alle personeelsleden van de universiteit, naar ATP van niveau A, naar AAP en naar
ZAP. Een hospitalisatieverzekering voor alle personeelsleden zal bovendien aanvragen voor
onverwacht hoge uitgaven voor gezondheidszorgen aan het Hulpfonds helpen beperken.  

5. Aanpassing van de fietsvergoeding.
Rekening houdend met ons wispelturig klimaat en om het fietsen als woon-werkverkeer extra
aan te moedigen stellen wij voor om, indien de 80% fietsen per maand niet bereikt wordt, het
personeelslid een fietsvergoeding te betalen à rato van het reëel aantal kilometers. De volledige
fietsvergoeding blijft dus voor wie zich voor minimum 80 % per maand met de fiets naar het
werk verplaatst en wordt à rato van het elektronisch opgegeven aantal kilometers per maand
berekend voor wie het miminum van 80 % niet bereikt.
Aangezien ook nu reeds het personeelslid de gegevens voor de fietsvergoeding op het rug-net
ingeeft, levert dit geen bijkomende praktische problemen op. 

6. Wij willen eindelijk, met ingang van de vroegst mogelijke datum, een gelijke behandeling van
loopbaanonderbrekingvervangers met andere personeelsleden met een vervangingscontract.
Het probleem stelt zich sinds 1985: het KB van 27 november 1985 betreffende de
loopbaanonderbreking voor het ATP van de universitaire instellingen, bepaalt dat “de werkloze
die het personeelslid vervangt, wordt aangeworven met een arbeidsovereenkomst tegen een loon
dat overeenstemt met de beginwedde van een graad die door werving kan begeven worden.”.
Deze bepaling wordt sindsdien aan de universiteit uitgevoerd, waardoor de mensen die
personeelsleden-loopbaanonderbrekers van de werkingskredieten (meestal gedurende vele jaren)
vervangen niet alleen zonder enige anciënniteit aangeworven worden maar bovendien
tewerksteld worden zonder enige vorm van anciënniteitopbouw.
Natuurlijk willen wij ten gronde van de oude regeling, wegens verouderd, af, maar, na
raadpleging van onze juridische instanties blijkt het mogelijk om deze onrechtvaardigheid ten
overstaan van vervangers met ingang van 1 januari 2002 ongedaan te maken.
Met ingang van 1 januari 2002 immers werd landelijk de vervangingsplicht, zoals voorzien in
alle stelsels van loopbaanonderbreking, voor alle stelsels afgeschaft. Daardoor hebben de
personeelsleden die als vervangers van loopbaanonderbrekers werden aangeworven niet langer
het statuut van loopbaanonderbrekingvervangers maar zijn zij in feite personeelsleden zonder
afzonderlijke plichten en rechten dan die welke zovele personeelsleden met een
vervangingscontract ter vervanging van om het even wie werden aangeworven.  
Het is dus niet te verantwoorden om deze mensen nog vanaf 1 januari 2002 zonder anciënniteit
bij aanwerving en zonder opgebouwde anciënniteit te laten werken aangezien de universiteit op
die wijze in feite vanaf die datum zélf het initiatief neemt om de ene personeelsleden-vervangers
anders te behandelen dan andere personeelsleden in correct dezelfde arbeidssituatie.
Mogen wij dan ook vragen, mijnheer de Rector, om de personeelsleden die personeelsleden van
de werkingskredieten die loopbaanonderbreking namen, vervangen, met ingang van 1 januari
2002 te willen regulariseren wat betreft hun geldelijke anciënniteit? 



7. Op het Sectorcomité X van 20 maart 2001 kregen wij een agendapunt ter onderhandeling omtrent
een ‘Ontwerp van besluit van het bestuurscollege van de Universiteit Gent houdende het
reglement inzake vergoedingen voor de lesgevers van het Talencentrum.’.
Na fundamentele kritiek vanwege de vakorganisaties omtrent de inconsistentie van het voorstel
dat alleen een hoger uurloon voor de lesgevers voorzag, werd afgesproken om de salariëring van
de lesgevers in het Talencentrum te koppelen aan een statuut van tewerkstelling zodat een
aanvaardbaar voorstel zou voorgelegd worden.
Sindsdien bleef het uurloon van betrokkenen bestaan en ongewijzigd, zelfs niet geïndexeerd, op
het peil dat sinds jaren gehanteerd wordt.Aangezien het aan alle kanten stil bleef deden wij
tenslotte zelf voorstellen om een verantwoorde salariëring van deze personeelsleden te bekomen.
Wij vragen u dan ook om deze loonaanpassing te laten in voege treden vanaf het academiejaar
2001-2002. Niet alleen is het sinds vele jaren geleden dat de lesgevers van het Talencentrum een
aanpassing (zelfs geen indexering) van hun loon mochten ondervinden maar bovendien deed u
zelf het voorstel tot aanpassing op 20 maart 2001, duidelijk met de bedoeling om zeker tegen
oktober 2001 de aanpassing te realiseren. Wij vragen dat de universiteit in zijn voornemen
consequent zou blijven met betrekking tot de datum van uitvoering van een salariëring, die
hoogst dringend in gang moet worden gesteld.

8. Na onderhandelingen in Sectorcomité X en de beslissing hierover in het Bestuurscollege werd de
premie voor verantwoordelijken en koks in de afdeling Sociale Voorzieningen voor Studenten
goedgekeurd waardoor de betrokkenen voor hun verantwoordelijke prestaties een heel
bescheiden bedrag ontvangen. 
Na de beslissing waren zowel overheid als vakorganisaties het erover eens dat de tekst alleen kon
gebruikt worden om de verantwoordelijkheidspremie in de resto’s in ere te herstellen en dat zo
op een ongewilde wijze voor de verantwoordelijken van de homes geen soelaas mogelijk was
voor het verlies van hun premie, die nochtans ook tengevolge van een algemene maatregel op 1
januari 1997 verloren was gegaan.
Wij vragen u dan ook de kleine tekstwijziging op het eerstvolgende sectorcomité X te willen
agenderen.  
Voor sommigen zal het, gezien de omvang van de uitgave, een banaliteit lijken, maar eerlijk is
eerlijk!

Wij menen, mijnheer de Rector, dat bovenstaande wensen geenszins zware financiële implicaties
hebben maar zijn ervan overtuigd dat ze belangrijk zijn om voortgang te verzekeren in de opbouw
van het sociaal beleid van de universiteit ten overstaan van zijn personeel.
Wij vragen u daar waar nodig met onze wensen rekening te willen houden bij de opstelling van de
begroting van volgend jaar. Graag zullen wij over het uitwerken van alle of van afzonderlijke punten
met de universiteit over de modaliteiten overleggen. Wij blijven alle dagen beschikbaar om op zo
kort mogelijke tijd bovenstaande wensen voor het personeel te verwezenlijken.

Met oprechte hoogachting,

voor
ACOD CCOD VSOA

Peter De Keyzer Luc Van De Walle Mireille De Clercq
afschrift aan de vice-rector, aan de beheerders, aan de directeur Personeel en Organisatie


